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Pöytäkirja suomen kielen hallintoalueen 
neuvonpidosta  
 

Päivämäärä: 25.2.2025 

Paikka: Kaupungintalo, Sjuntorpsrummet 

Aika: 15:00–16.00 

Läsnäolijat: 
Sofia Lindholm, puheenjohtaja, kunnanhallituksen toinen varapuheenjohtaja 
Kaarlo Kahra, Trollhättanin suomiseura  
Matti Tynjälä, Trollhättanin suomiseura 
Kalle Sova, suomenkielinen eläkeläisyhdistys Ketterät,  
Salli Hakala, suomenkielinen eläkeläisyhdistys Ketterät 
Antti Karjalainen, Trollhättanin helluntaiseurakunnan suomenkielinen ryhmä  
Virve Perho, Trollhättanin helluntaiseurakunnan suomenkielinen ryhmä 
Riki Kuivalainen-Rödström, Ruotsin kirkon suomenkielinen toiminta 
Markku Viitanen, Suomen konsulaatti 
Maria Sjögren, kiinteistöpäällikkö, kiinteistötoimisto 
Anders Tånghed, kiinteistöinsinööri, kiinteistötoimisto 
Johanna Linnarsson, kestävyysstrategi, neuvonpitokokouksen sihteeri 
 

Kokouksen avaaminen 
Puheenjohtaja Sofia Lindholm julisti kokouksen avatuksi.  
 

Pöytäkirjan tarkastaja  

Pöytäkirjan tarkastajaksi valittiin Kaarlo Kahra.  
 

Toimitalo Valkyria 
Kiinteistötoimiston Maria Sjögren ja Anders Tånghed osallistuivat neuvonpitokokoukseen 
esitelläkseen Valkyrian toimitilojen tulevaisuuden suunnitelmia. 

Maria kertoi, että tällä hetkellä ei ole suunnitelmia poistaa Valkyrian toimitiloja käytöstä. 
Kiinteistötoimisto on budjetoinut rakennukseen investoinnin vuodelle 2025 ja laatinut 
kunnossapitosuunnitelman. Suunnitelman mukaan keittiön remontti on etusijalla, ja jos 
aikataulu pysyy, remontti tehdään touko-syyskuun välisenä aikana, jolloin yhdistyksen 
toiminta on tauolla. 

Keittiön lisäksi on tarve korjata kiinteistön ikkunat, katto ja pellettikattila. Pellettikattilalle 
selvitetään luotettavampaa vaihtoehtoa. 
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Osallistujat nostivat esiin useita näkökulmia, mukaan lukien ongelmat, jotka liittyvät 
puiden juurien tunkeutumiseen asfaltin läpi ja kompastumisvaaraan. Myös 
tanssiystävällisemmästä lattiasta esitettiin toivomuksia. 
 

Edellisen kokouksen pöytäkirja 
Johanna kävi läpi edellisen 4. joulukuuta 2024 pidetyn kokouksen pöytäkirjan. 

 

Suomen kielen hallintoalueen vuosikertomus 2024 
Koordinaattorit ovat laatineet vuosikertomuksen suomen kielen hallintoalueen työstä 
vuonna 2024. Tilitys lähetettiin osallistujille ennen kokousta, ja annettiin mahdollisuus 
esittää mielipiteitä. 

Osallistujat kertoivat, että vuosikertomus oli informatiivinen ja se antoi kattavan kuvan 
Trollhättanin kaupungin toiminnasta suomen kielen hallintoalueella. 

Neuvonpidossa keskusteltiin vuoden 2024 taloudellisesta tuloksesta. Koska 
talousarviossa oli vuoden lopussa ylijäämää ja koordinaattorit halusivat käyttää koko 
käytettävissä olevan valtionavustuksen, päätettiin investoida suomen ja 
ruotsinsuomalaisten lippuihin sekä kaiuttimiin kokoontumispaikka Sinisiivessä. Näitä 
ostoksia käytetään juhlapäivien juhlissa sekä karaoketapahtumissa. Ostojen 
kokonaiskustannukset olivat 36 000 kruunua ja summa otetaan budjettikohtaan "Muut" 
kohdassa "Kieli ja kulttuuri". 
 

Suomen kielen hallintoalueen talous vuonna 2025 
Edellisessä neuvonpitokokouksessa 4. joulukuuta 2024 päätettiin suomen kielen 
hallintoalueen talousarviosta vuodelle 2025. Kokouksen jälkeen tuli tieto, että 
valtionavustusta alennetaan noin 15 % 1.tammikuuta 2025 alkaen. Tähän liittyen 
kunnanhallituksen Agenda 2030 -toimikunta päätti kohdentaa varoja vähennyksen 
kompensoimiseksi vuonna 2025, mikä tarkoittaa, että jo päätetty talousarvio voidaan 
pitää ennallaan. 

Vuoden aikana tarvitaan kuitenkin jatkotyötä, jotta valtionavustuksen alennuksen 
vaikutuksia voidaan hallita pidemmällä aikavälillä. 

Trollhättanin kaupunki on myös päättänyt tehdä suomen hallintoalueen työstä 
selvityksen, joka alkaa kevään 2025 jälkipuoliskolla. Neuvonpitoryhmä saa lisätietoja tästä 
seuraavassa kokouksessaan. 

 

Toiminnat 2025 
Johanna esitteli vuodelle 2025 tähän mennessä suunniteltuja aktiviteetteja. Tapaamisen 
aikana esitettiin pyyntö kutsua teatteriryhmä Skövdestä ja Boråsista. Johanna tapaa ensi 
viikolla näiden kaupunkien FFO-koordinaattoreita saadakseen lisätietoja. 
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Suomiseura suunnittelee juhlivansa 60-vuotista taivaltaan vuonna 2026 ja on ilmaissut 
halunsa yhdistää juhlan kulttuuritapahtumaan, mahdollisesti teatteriesitykseen. 

Neuvonpitoryhmä keskusteli myös yhdistysten tukemista koskevan budjettierän 
jakamisesta. Tällä hetkellä sovelletaan periaatetta ”kuka ensin ehtii ", mutta tätä 
järjestelmää on syytä tarkistaa. Voi olla tarpeen laatia suuntaviivat varojen jakamista 
varten. Johanna ottaa tämän kysymyksen mukaansa ja tutkii, miten muut kunnat 
käsittelevät vastaavia tilanteita. 

  

Tilanne kussakin yhdistyksessä – aktiviteetit/tarpeet 
 

Helluntaiseurakunnan suomalaiset jäsenet jatkavat kokouksiaan ja järjestävät yhteisiä 
tapaamisia ja kahvittelevat. Talvikuukausina osallistujamäärä on tavallista hieman 
pienempi, koska useat jäsenistä ovat kausiasukkaita ja viettävät talven muualla. 

Ketterät jatkaa toimintaansa suunnitelman mukaan. He työskentelevät aktiivisesti 
ylläpitääkseen vuoropuhelua jäsenten kanssa lisätoimintojen järjestämisestä. 
Yhdistyksellä on vuosikokous viikon kuluttua. 

Ruotsin kirkko on palkannut uuden suomenkielisen työntekijän, mikä merkitsee, että 
seurakunnalla on nyt viisi suomenkielistä työntekijää.  

Suomiseura on lisännyt jonkin verran jäsenmääräänsä viime vuodesta. Yhdistys toteaa 
kuitenkin jäsenten ikääntyvän ja että yleinen toimintataso ei ole yhtä korkea kuin 
aikaisemmin. Yhdistys pitää vuosikokouksensa kahden viikon kuluttua. 

 

Muut asiat 
Ei muita asioita 

 

Kokouksen päättäminen 
Puheenjohtaja Sofia Lindholm kiitti osallistujia ja päätti kokouksen. 

 

  

____________________________                            ____________________________ 

Sofia Lindholm, puheenjohtaja                               Johanna Linnarsson, sihteeri 

 

_____________________________ 

Kaarlo Kahra, pöytäkirjan tarkastaja 
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